
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2019-11-15 12:45:44

Birchall îi raspunde lui Dancila | Fostul premier minte. A fost o ferventa

sustinatoare a OUG privind amnistia si gratierea A refuzat propunerea de

imprescriptibilitate a infractiunilor de viol, rapire, exploatarea minorilor. Poate nu a

înțeles-o

Fostul ministru al Justitiei, Ana Birchall, îi raspunde fostului premier Viorica Dancila, care a spus ca nu are

de unde sa stie de „nenorocirile” si asaltul asupra sistemului. „Daca tot spuneti ca dvs. ca nu aveti de unde

sa stiti, poate nu ati înteles despre ce vorbeam”, spune Birchall.

„Aseara am mai citit o înca minciunica a doamnei Dancila cum ca nu avea de unde sa stie de nenorocirile gasite la

Ministerul Justitiei, de modificarile toxice facute în „Comisia speciala Iordache”, de asaltul si asediul la care am

fost supusa eu si Ministerul Justitiei. Dancila a afirmat cu nonsalanta si tupeu maxim ca „Doamna Birchall sa

spuna la ce face referire, eu nu am de unde sa stiu”. Pai doamna candidat Dancila, nu ar fi mai bine sa le spuneti

dvs. românilor daca ati avut sau nu discutii cu mine (unele chiar în sedintele de guvern), pe probleme din justitie?”,

afirma fostul ministru al Justitiei, Ana Birchall, care a fost exclusa din PSD.

Birchall vine si cu exemple ale discutiilor. Potrivit acesteia, una dintre ele i-a adus prima cerere de remaniere din

Guvern, fiind vorba despre eliberarea conditionata, respectiv despre înasprirea conditiilor liberarii conditionate

respectiv, cresterea de la 60 la 65 de ani vârsta la care instanta putea dispune liberarea conditionata; pentru a

beneficia de liberarea conditionata, condamnatii pe viata trebuie sa fi executat minim 25 de ani, fata de 20 ani pe

regula veche etc., majorarea fractiei de 5/6 pentru infractiuni pentru care legea prevede pedepse mai mari de 10

ani, „fapt care mi-a adus prima cerere de remaniere din partea dvs”, îi spune Birchall fostului premier.

„Referitor la Sectia pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie, nici pâna în acest moment nu s-a putut explica

credibil si nu mi-ati putut explica credibil marile semne de întrebare privind suprapunerile de competenta cu

DIICOT si alte parchete prin extinderea competentei la toata cauza indiferent de calitatea persoanelor! Cu alte

cuvinte de ce aceasta sectie trebuie sa analizeze tot dosarul în conditiile în care este imposibil ca aceasta sectie sa

aiba expertiza DIICOT de exemplu. Sau… poate asta s-a urmarit, daca analizam solicitarile SIIJ de preluare a unor

dosare imediat ce au început sa functioneze; sau de ce se încalca principiul separarii carierelor judecatorilor si

procurorilor”, scrie Ana Birchall pe pagina sa de Facebook.

O alta discutie care s-ar fi purtat, potrivit fostului ministru al Justitiei este legata de legea privind recursul

compensatoriu.

„Reglementarea recursului compensatoriu în zile, în cazul cazarii în conditii necorespunzatoare si considerarea ca

executate suplimentar a unui numar de 6 zile pentru fiecare perioada de 30 de zile – deci în medie 73 de zile pentru

fiecare an, a condus la liberarea conditionata înainte de termen, a unui numar mare de detinuti, indiferent de

infractiunea pentru care au fost condamnati. Ce ridica un semn de întrebare este prevederea introdusa smechereste,

în Comisia Iordache (si asa cum mi-au marturisit un numar foarte mare de parlamentari nu au stiut de aceasta

prevedere si efectele sale toxice), conform caruia este faptul ca daca o singura celula dintr-un pavilion nu

îndeplineste standardele / conditiile CEDO atunci se considera ca nici celelalte celule nu îndeplinesc standardele,

motiv pentru care s-a extins beneficiul recursului compensatoriu si pentru cei detinuti în conditii corespunzatoare.

Efectele le-am vazut cu totii respectiv, un numar foarte mare de liberari conditionate pe baza recursului

compensatoriu”, spune Ana Birchall.

Despre imprescriptibilitatea infractiunilor de viol, rapire, trafic de persoane, exploatarea minorilor si altele, fostul

ministru îi transmite Vioricai Dancila ca este o masura pe care i-a propus-o, dar a refuzat-o „fara sa o analizati

macar (poate nu ati citit-o sau înteles-o, nu stiu)”.
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Ana Birchall spune ca au fost discutii si în privinta necesitatii înaspririi regimului sanctionator al infractiuni de

lipsire de libertate în mod ilegal si incriminarea separata a faptei comise prin rapire - ca forma agravata a lipsirii de

libertate în mod ilegal precum si prevederea unor variante agravate, raportate la victima; precum si despre

pensionarea anticipata a magistratilor cu 20 de ani vechime, fara limita de vârsta.

„Reglementare (pensionarea magistratilor - n.r.) care s-a realizat fara o analiza temeinica a resursei de personal la

instante si parchete si, mai cu seama, fara sa se prevada cum va fi acoperita nevoia de judecatori si procurori, în

conditiile în care mai mult de 30% din numarul acestora are aceasta vechime si îndeplineste conditiile de

pensionare). Am propus abrogarea dispozitiei sau prorogarea intrarii în vigoare dar nu ati fost de acord”, spune

fostul ministru.

Birchall vorbeste si despre discutii privind modalitati de promovare la ÎCCJ, printr-un concurs care consta într-un

interviu „ceea ce ridica semne de întrebare (fata de procedura anterioara de concurs)”.

Fostul ministru este extrem de critic la adresa fostului premier, afirmând ca spera ca este doar „o minciuna de

campanie” si nu faptul ca nu a înteles despre ce vorbea.

„Ar mai fi o varianta: si daca tot spuneti ca dvs. ca nu aveti de unde sa stiti … poate nu ati înteles despre ce

vorbeam. Eu însa sper sincer sa nu fie vorba de asta, ar fi chiar mult mai rau decât o minciunica de campanie. P.S.

Fiindca tot veni vorba, i-as aduce aminte doamnei Dancila si despre corespondenta noastra din 2017, când eram

ministrul justitiei interimar, pe tema OUG 13. Da! Exact acea OUG privind amnistia si gratierea, a carei ferventa

sustinatoare era dumneaei pe vremea aceea, în calitatea domniei sale de europarlamentar. Nu de alta, dar am

convingerea ca „executia" mea din functia de Ministru delegat pentru Afaceri Europene are o legatura si cu acea

corespondenta...”, mai scris Birchall pe pagina de Facebook.

Viorica Dancila a afirmat, joi, ca Ana Birchall vorbeste ca si cum ar face parte din echipa de campanie a lui Klaus

Iohannis. Liderul PSD a precizat ca fostul ministru al Justitiei ar trebui sa explice la ce s-a referit când a vorbit

despre „nenorocirile” si asaltul asupra sistemului.

„Vad discursul doamnei Birchall ca si cum ar face parte din stafful de campanie al lui Iohannis. Doamna Birchall

trebuie sa spuna la ce face referire. Eu nu am de unde sa stiu. Mai mult. Doamna Birchall face parte din

Parlamentul României. Eu nu sunt membru al Parlamentului României”, a declarat Viorica Dancila, într-o

conferinta de presa sustinuta joi seara la sediul PSD.

Ana Birchall a reactionat dupa ce Viorica Dancila a exclus-o din PSD si precizeaza ca în mandatul sau a abordat

teme legate de justitie pentru ca trebuia sa explice „nenorocirile” pe care le-a gasit si asaltul asupra sistemului.

„Doar nu era sa vorbesc despre brose”, mai puncteaza Birchall.

Pai doamna Dancila, era în fisa postului de ministru al justitiei sa vorbesc despre justitie, despre nenorocirile pe

care le-am gasit în legile facute si în timpul mandatul dvs. de "Comisia speciala Iordache" de exemplu, despre

asaltul asupra justitiei, ca doar nu era sa vorbesc despre vreme sau despre brose”, i-a raspuns Ana Birchall Vioricai

Dancila, printr-un mesaj pe Facebook.

Fostul ministru a mai precizat ca a respectat votul românilor de la referendum în privinta problemelor din justitie,

deoarece românii cereau sa fie oprit asediul asupra sistemului judiciar.
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